
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně 
ze dne 5. března  2008 

 
 
  Přítomni: Kristýna Cílková, Vratislav Černý, BcA. Petr Dub,. ak. mal. Vladimír Merta,  
  doc. Mgr. Jana Preková, Mgr. Veronika Psotková, prof.ak.mal.Peter Rónai,   
  prof. ak.soch. Tomáš Ruller, prof. PhDr. Jan Sedlák,CSc.,  ak.mal. Margita Titlová 
                 
Omluven: prof. ak.mal. Martin Mainer,  
Nepřítomni:  
Hosté:  Mgr. Jaroslava Bílá, PhDr. Pavel Ondračka 

 
Program zasedání: 
 
1. Schválení  programu (ak.mal. Merta); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 13. 2. 2008 v Brně (ak.mal. Merta); 
3. Zpráva  o činnosti FaVU (doc. Gabriel); 
4. Předložení výroční zprávy  o hospodaření FaVU VUT v Brně za rok  2007 (Mgr. Bílá); 
5. Zpráva ze zasedání AS VUT v Brně (p. Dub, DiS., doc. Kvíčala, PhDr. Spoustová); 
6. Projednání harmonogramu DSP (prof. Sedlák); 
7. Projednání směrnice k zahraničním výjezdům pedagogů (dr. Ondračka); 
8. Problematika zodpovědnosti náhrad za poškozená díla (prof.Ruller); 
9.    Stanovení následujícího termínu zasedání  AS FaVU (ak. mal. Merta); 
10.  Různé 
 
Ad 1.  Schválení programu 
 
Ak.mal. Merta navrhuje zařadit k projednání do Různého - korektura vnitřních předpisů 
                           - informace z kolegia děkana 
Prof. Ruller má připomínku k metodice zápisu - navrhuje neprojednané body vyplývající z minulého zápisu 
automaticky přesunout na příští jednání AS FaVU. 
 
Hlasování: 
Pro: 10 
Zdržel se: 0 
Proti:0 
 
Schváleno. 
 
Ad 2.  Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 13. 2. 2008  
 
BcA. Dub má připomínku k bodu Různé  a navrhuje tuto formulaci: BcA. Dub informoval o požadavku kvestora, aby 
v případě realizace nové budovy FaVU v prostoru „Akademického náměstí“ AS VUT písemně potvrdil vědomost 
faktu, že je tato varianta výrazně nákladnější než výstavba nové budovy fakulty v areálu Pod Palackého vrchem. 
 
Prof. Ruller upozornil na schválení bodu 1 - schválení programu 
Prof. Ruller navrhuje včlenit do bodu 4 - "Prof. Ruller očekává avízované změny algoritmu", vypadla věta "nebyl 
předložen návrh algoritmu pro rok 2008". 
 
Prof. Ruller - v bodě 10 - ...."před pohovorem" vyškrtnout "den" a ...."bylo zveřejněno na nástěnkách FaVU" nikoliv 
......"na internetu FaVU". 
 
Ze zasedání se vzdálil BcA. Dub. 
 
Hlasování: 
Pro: 6 
Proti: 1 
Zdržel se: 2 
 
Schváleno. 
 
 



Ad 3.  Zpráva o činnosti FaVU 
 
Děkan omluvil dodatečně svou nepřítomnost na minulém zasedání AS FaVU. 
Na minulé schůzce pedagogů byl předložen plán  prezentace FaVU, byly určeny priority úkolů FaVU - jedním z 
důležitých je příprava konkurzů.  
Příští schůzka pedagogů proběhne  12. 3. 2008  - budou řešeny akce k oslavám 15. let FaVU.  
 
Na zasedání se vrátil BcA. Dub. 
 
Ad 4.  Předložení výroční zprávy  o hospodaření FaVU VUT v Brně za rok  2007 
 
Mgr. Bílá předložila senátu požadavek z minulého zápisu - předložit podklady k hospodaření za r. 2007 ve struktuře a 
členění jak byly odevzdány kvestorovi.  
Mgr. Bílá předložila senátu druhou rozšířenu variantu  - zprávu o hospodaření FaVU za r. 2007,   k jednotlivým 
položkám ve výroční zprávě podala pí tajemnice podrobný komentář. 
K předložené výroční zprávě o hospodaření FaVU za r. 2007 běží předkládací lhůta. 
 
Předseda ekonomické komise obdržel materiály 2 dny před zasedáním AS FaVU, tudíž se ekonomická komise  
nemohla sejít a předloženou zprávu o hospodaření předem projednat. 
 
Ak.mal. Merta navrhuje změnu programu -  bod z Různého -  informace z KD projednat před bodem 5. 
 
Ak.mal.Merta seznámil senát s bodem zápisu z KD ze dne 20. 2. 2008 týkající se průběhu přijímacího řízení a dále 
přečetl dopis od  prof. Mainera, ve kterém se ohrazuje proti průběhu přijímacího řízení. 
Děkan navrhuje řešit  problematiku metodiky přijímacího řízení na setkání pedagogů. 
 
Ze zasedání odešel prof. Rónai.  
Ze zasedání se vzdálil prof. Sedlák 
 
K. Cílková se ohrazuje k formulaci v zápise z KD, ve kterém byla nařčena ze lži - týká se  neplnění funkce studijního 
oddělení v rámci  doktorského studijního programu, vycházela pouze ze zkušeností studentů, kteří se na ni s tímto 
problémem obrátili. 
 
Po proběhlé debatě BcA. Dub apeluje na všechny členy AS FaVU, aby se společné jednání akademického senátu 
fakulty napříště stalo více operativnějším a důstojnějším, než tomu bylo demotivujícím příkladem na několika 
posledních zasedáních. Doporučuje, aby v rámci kvalitního jednání a vystupování AS FaVU ve struktuře fakulty i 
navenek došlo k zásadní změně formy jednotlivých příspěvků ve smyslu kvalitnějších a konsolidovanějších vstupů                    
od jednotlivých vystupujících. Dále se považuje za správné především náležitě rozlišovat kompetence jednotlivých 
orgánů fakulty včetně AS FaVU samotného. 
 
 
Usnesení AS FaVU: 
 
AS FaVU považuje zápis z KD ze dne 20. 2. v bodě č. 6 za neadekvátní.  
 
Ze zasedání se vzdálil prof. Ruller. 
 
Hlasování: 
Pro: 6 
Zdržel se: 2 
Proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
BcA. Dub jménem SK AS FaVU žádá  na základě opakovaně přednesených stížností při zasedání AS FaVU              
prof. Mainerem, prof. Rullerem, prof. Rónaimem a Doc. Prekovou vedení a zainteresované pedagogy zúčastněné            
v přijímacím řízení pro školní rok 2008/9 o schůzku a následné stanovisko vyjasňující průběh tohoto přijímacího 
řízení. 
 
Ad 5. Zpráva ze zasedání AS VUT 
 
Dr. Spoustová seznámila senát  s informacemi ze zasedání AS VUT: 



- byly přijaty vnitřní předpisy FaVU s vyznačenými návrhy na opravy - je nutné ve 2 vyhotoveních vrátit zpět AS 
VUT 
- nová budova FaVU: rektor žádá ministerstvo o registraci investičního záměru, poté bude vyhlášeno výběrové řízení 
- Gaudeamus Praha proběhne 9 - 11. 4. 2008, potom bude v Brně 
- projednány připomínky k informačnímu systému - je nutná kompaktibilita 
- byly schváleny pravidla pro rozpočet na r. 2008, na příštím zasedání AS VUT bude schválen rozpočet 
- mění se pravidla rozdělování příspěvků a dotací - v případě podání grantů fakulta musí zaručit, že v případě 
nevyčerpání finanční prostředky nebudou vráceny z grantových agentur, tzn. fakulta musí uhradit vrácení fin. 
prostředků z vlastních zdrojů. 
 
Členové AS FaVU předsunuli k projednání bod z různého - schvalování vnitřních předpisů FaVU: Ak.mal. Merta 
seznámil senátory s připomínkami z legislativní komise AS VUT.  
 
Ad 6.  Projednání harmonogramu DSP  
 
Prof. Sedlák informoval senát,  že pí Uhrínová z kapacitních důvodů nebude zajišťovat administrování DSP. V 
současné době má administrování v kompetenci dr. Ondračka.  
Děkan zvažuje  přijetí pracovní síly k zajištění administrování DSP, zatím k přijetí nedošlo. 
Členové OR a doktorandi obdrželi harmonogram DSP a seznam tématických okruhů doktorských studijních 
programů. Do seznamu byly začleněny i školitelé a výzva docentům  a profesorům, kteří školiteli nebyli, aby okruhy 
doplnili. 
V březnu proběhne zasedání Oborové rady. Prof. Sedlák navrhuje schválení tématických okruhů Uměleckou radou 
korespondenční formou. 
V dubnu je plánováno schválení pedagogické praxe doktorandů, aby mohla být případně zařazena do studijních plánů 
na akademický rok 2008/2009. 
Po schválení tématických okruhů lze připravit přijímací řízení doktorandů, které proběhne během května. Prof. Sedlák 
navrhuje sestavit složení přijímací komise ve složení Oborové rady. 
Ve dnech 25. 6.  a 26. 6. 2008  se budou konat státní doktorandské zkoušky. 
Harmonogram DSP bude zaslán všem členům AS FaVU.  
Schválení harmonogramu je přesunuto na příští AS FaVU - viz bod  6. z minulého zápisu AS ze dne 13. 2. 2008. 
 
Ad 7.  Projednání směrnice k zahraničním výjezdům pedagogů 
 
Dr. Ondračka informoval o  požadavku 200 tis. Kč na doplatky zahraničních služebních cest pedagogů, který 
byl zaslán Mgr. Bílé. 
V současné době je v rozpracování šestá verze směrnice děkana k doplatkům zahraničních služebních cest, kterou 
konzultují dr. Ondračka a prof. Ruller. Při vypracování směrnice je nutné vycházet ze směrnice vydávané rektorátem. 
Není možné jednu nasmlouvanou cestu rozdělit do několika cest. V případě výjezdu mohou 2 pedagogové podat 
žádosti  na  jednu zahraniční cestu, ale žádosti musí být podány zvlášť.  
Pokud bude v rozpočtu vyčleněna částka na doplatky cest, nebude nutné směrnici vypracovat. 
Prof. Ruller souhlasí s návrhem vyčleněné částky 200 tis.Kč, kterou  schválí  AS FaVU,  poté bude  začleněna do 
rozpočtu fakulty. 
 
Ad 8.  Problematika zodpovědnosti náhrad za poškozená díla 
 
BcA. Dub se k tomuto bodu vyjádřil v tom smyslu, že dle vnitřních předpisů VUT fakulta neodpovídá za poškozená 
soukromá díla.  
 
Ad 9.  Stanovení následujícího termínu zasedání  AS FaVU 
 
AS FaVU stanovuje termín příštího zasedání AS FaVU na  9. 4. 2008 v 10.00 hodin. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 10.  Různé 
 
Ak. mal. Merta přečetl zaslané připomínky  legislativní komise AS VUT k vnitřním předpisům FaVU.  
Dokumenty s připomínkami zašle Chvátalová elektronicky všem členům AS FaVU a Mgr. Fajnorovi k prostudování.  



Zapsala: Chvátalová 
Verifikoval: ak.mal. Vladimír Merta, v.r. 
 
 
 
 
 
 


